
                                          PROTOKÓŁ  Nr V/2019

z   V Sesji  Rady  Gminy  Solec-Zdrój,  odbytej  w  dniu  7  lutego   2019  roku  w  budynku
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8°° do 10°°.

         
                Ad.1.  Otwarcia V Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji radnych Rady Gminy Solec-Zdrój, 
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka,  sołtysów,  Wójta Gminy Adama Pałysa, 
Sekretarza Gminy Artura Cygana, pracowników Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .  
Pracownicy Urzędu Gminy obecni na Sesji: Skarbnik Gminy Zofia Kopeć,  kierownicy 
referatów: Edyta Patrzałek, Izabela Kopeć-Ból,  Piotr Kalita , kierownik GOPS Stefania 
Bartnik.
               Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował,  że ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych,  w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum  niezbędne do prowadzenia obrad 
Rady Gminy Solec-Zdrój  oraz podejmowania prawomocnych uchwał.

Lista obecności – w załączeniu.
                Ad.3.  Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek odczytał  porządek  posiedzenia, 

który przedstawia się następująco :
1. Otwarcie V Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku V Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
4.  Złożenie  do  Przewodniczącego  Rady  Gminy  pisemnych  interpelacji  i  zapytań  przez
radnych.
5. Przyjęcie Protokołu z IV Sesji Rady Gminy.
6. Informacja Wójta Gminy z działalności w  okresie między sesjami.
7. Podjęcie uchwał:
a/ uchwała w sprawie przyjęcia  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2019 roku”,
b/ uchwała  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2019 – 
2032,
c/ uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok.
8.Wolne wnioski i zapytania.
9. Zakończenie obrad.
Poinformował, że z porządku wycofana została uchwała w sprawie przyjęcia apelu do Posłów
i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej o zmianę zapisów ustawy o wspieraniu rozwoju usług i
sieci telekomunikacyjnych. Zgodnie z ustaleniami komisji stałych Rady Gminy, apel zawarty
w projekcie uchwały zostanie doprecyzowany i ponownie  przedłożony do zaopiniowania na
następnych posiedzeniach komisji.
Powyższy porządek radni zatwierdzili jednogłośnie, bez uwag.
                 Ad.4. Radni złożyli do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne  interpelacje.
                 Ad.5. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  IV Sesji Rady 
Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .                                                                                 
                 Ad.6 . Wójt Adam Pałys  przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na 
IV Sesji Rady Gminy w dniu 28 grudnia 2018r., natomiast sprawozdanie z działalności Wójta 
Gminy za okres od 28 grudnia 2018 r. przedłożyli kierownicy poszczególnych referatów . 
Sprawozdania - w załączeniu.     
W nawiązaniu do przedłożonych sprawozdań głos zabrali:
Radny Grzegorz Lasak:
- Na które drogi zostaną złożone wnioski o środki z Funduszu Dróg Samorządowych?



- Ile gruntów nabyła Gmina na realizację zadań własnych?
- Ile wynosiła całkowita dotacja w roku budżetowym do Gminnego Centrum Kultury i ile 
będzie wynosić po rozbudowie ?
- Odnosząc się do projektu rewitalizacyjnego wnosi uwagi do koncepcji  dotyczącej zalewu i 
terenu obok stadionu. Uważa również, że na drodze obok cmentarza powinien być 
wprowadzony ruch jednokierunkowy.
Radny Eryk Grabowski:
- Projekt rewitalizacji przewiduje na terenie parku parking oraz plac  kempingowy. Czy jest to
prawidłowe?
Radny Paweł Patrzałek:
- Czy dotychczasowy dostawca energii elektrycznej  ponosi jakieś koszty na rzecz Gminy za 
zaprzestanie dostawy energii?
                     Ad.7a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał projekt uchwały w 
sprawie  przyjęcia  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2019 roku” . Poinformował, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymała ich 
rekomendację.
Nikt z radnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń.
Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie.
Za przyjęciem głosowało 15 radnych,
przeciw  - 0 radnych,
wstrzymało się – 0 radnych
Uchwała Nr V/23/2019 w sprawie  przyjęcia  „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój  w 2019 
roku”– w załączeniu.
                    Ad.7b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 
uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2019 – 
2032 był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację. 
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę .
Radny Grzegorz Lasak odnosząc się do przedłożonej uchwały stwierdził, iż oczekiwał, że
w związku ze zgłoszonymi uwagami na posiedzeniach komisji,  załączniki zostaną 
zmodyfikowane poprzez wprowadzenie inwestycji drogowych, na które jest duże 
zapotrzebowanie wśród mieszkańców. Uważa też, że należy przyśpieszyć prace inwestycyjne 
w gminie i szczególnie uwzględniać rzeczywiste potrzeby mieszkańców.
W odpowiedzi Wójt poinformował, że drogi będą robione z Funduszu Dróg Samorządowych. 
Oczekuje również, że zostaną środki po przetargach i wówczas zwiększą pulę przeznaczoną 
na budowę dróg. Planowanymi do realizacji drogami, na które zostaną złożone wnioski są: 
droga w Kikowie, Zborowie i ul. Polna w Solcu-Zdroju.
Nikt z pozostałych  radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została 
poddana  pod głosowanie .
Za przyjęciem głosowało 13 radnych,
przeciw  - 1 radny,
wstrzymało się – 1 radny.
Uchwała Nr V/24/2019  w sprawie  Wieloletnie Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2032
– w załączeniu.
                    Ad.7c/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok był omawiany na posiedzeniach 
komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę. 
Skarbnik Zofia Kopeć wyjaśniła sprawę wysokości, planowanego do zaciągnięcia  kredytu.
Radni nie zgłosili uwag.



 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie.
Za przyjęciem głosowało 13 radnych,
przeciw  - 0 radnych,
wstrzymało się – 2 radnych
Uchwała Nr V/25/2019 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok – w 
załączeniu.                
                   Ad.8. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
Radny Eryk Grabowski:
- Poinformował, że w odzewie na jego wystąpienie na poprzedniej sesji dotyczące 
funkcjonowania miejscowego ośrodka zdrowia, otrzymał z kancelarii adwokackiej 
przesądowe wezwanie do zaniechania rozpowszechniania nieprawdziwych twierdzeń,  
publicznych przeprosin oraz wpłaty na cel społeczny kwoty 5 tys. zł. W związku z 
powyższym oświadczył, że wezwanie odbiera jako próbę ograniczenia wolności słowa i 
wykonywania obowiązków radnego. Pisemne oświadczenie wraz z wezwaniem i pismami 
wyjaśniającymi składa na ręce Przewodniczącego Rady Gminy w celu dołączenia do 
protokołu z Sesji. 
Na dzisiejszej Sesji złożył pisemną interpelację w sprawie powołania zespołu, który opracuje 
i przeprowadzi ankietę na temat jakości usług medycznych  świadczonych w zakładzie opieki 
zdrowotnej w Solcu-Zdroju.
Radny Grzegorz Lasak:
- Na zgłaszane pytania oczekuje od  urzędników konkretnych i merytorycznych odpowiedzi.
- Powołać przy Wójcie Gminy społeczną radę przedsiębiorców, która mogłaby służyć 
Wójtowi pomocą z zakresu ich działalności.
- Rozważnie wydatkować środki na rozbudowę starej sali gimnastycznej przy szkole w Solcu-
Zdroju  i  Gminnego Centrum Kultury.
- Jaki jest stan nauczania języka angielskiego w szkołach na terenie gminy, czy może istnieje 
potrzeba zwiększenia środków finansowych  i liczby godzin na nauczania?
- Ustawić przed Urzędem podświetlaną tablicę informacyjną.
- Na stronie Solca-Zdroju znajduje się nieaktualny Regulamin.
Radny Jan Powroźnik:
- Rozbudować sieć kanalizacyjną na Sieradzkiej w Żukowie.
- Wnioskuje o zmianę wysokości diet: dla radnego – 600 zł., dla sołtysa – 225 zł.
Radny Grzegorz Lasak:
- Popiera  powyższy wniosek  z tym, że dla sołtysa proponuje dietę w wysokości 300 zł.
Radny Marcin Nurek:
- Zwrócić uwagę, aby po przeprowadzeniu rewitalizacji  miejscowości, służby ratunkowe 
miały zapewniony dojazd.
Radny Włodzimierz Grabda:
- Zwrócił się do radnego powiatu o podanie terminu budowy drogi Żuków – Piasek Mały.
Radny Stanisław Żelazny:
- Prosi o krótkie przedstawienie sprawy budowy szybkiego internetu w Świniarach. Firma 
chce uzyskać zgody na przejście przez działki, a mieszkańcy nic nie wiedzą na ten temat.
- Złożył interpelację w sprawie budowy drogi od kościoła  w kierunku remizy oraz o 
wyczyszczenie i odmulenie rowu znajdującego się na granicy gmin Solec-Zdrój i Pacanów.
Radny Eryk Grabowski:
- Zorganizować spotkanie komitetu rewitalizacyjnego.
- Zaprosić na sesję przedstawiciela przychodni „Eskulap”.
Radny Włodzimierz Grabda:
- Co ze ścieżką rowerową Solec-Zdrój – Busko-Zdrój?
Radny Paweł Patrzałek:



- Zwrócić  się do Nadleśnictwa o wyjaśnienia dotyczące  prowadzonego wyrębu drzew w 
lesie soleckim.
Radny Eryk Grabowski zwrócił uwagę, że wycinane są wszystkie stare  lecz zdrowe drzewa.
Sołtys Bogdan Pietrzyk:
- Na drodze w Kikowie, od strony Buska-Zdroju ustawić tablicę z napisem „Zagaje 
Kikowskie”.
Pan R.  wniósł o udzielenie odpowiedzi  na pytanie :
-  Czy prawdą jest, że podczas prac związanych z przebudową kanalizacji na ul. Kościuszki 
znaleziono studnię i co się z nią stało?
- Rozważyć możliwość budowy w Solcu-Zdroju tężni solankowej.
- Zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom narażonym na ataki psów.
Pan K.:
- Co ze zmianą mpzp dla miejscowości Solec-Zdrój ? Dwa i pół roku temu zgłosił takie 
zapotrzebowanie i do dnia dzisiejszego nie podjęte zostały żadne prace w tym kierunku.
Pani   K. zapytała jakie były podjęte działania w stosunku do przychodni Eskulap?
Radny Stanisław Żelazny:
- Czy strefa C uzdrowiska jest zmniejszona?
Odpowiedzi na zgłoszone powyżej wnioski i zapytania udzielił:
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek:
- Znak w Kikowie będzie ustawiony ponownie.
- Zwrócił uwagę, że drogi są niszczone poprzez ciężkie samochody. Droga Piasek Mały – 
Żuków na razie nie będzie robiona. Uważa, że lepiej się wstrzymać i wykonać ją w 
późniejszym okresie z lepszą nawierzchnią.
Powiat obecnie przygotowuje się do pozyskania środków na budowę dróg. Będzie robiona 
droga Piasek Wielki – Strażnik. Z uwagi na brak miejsca  nie powstaną chodniki w 
Zagajowie.
Wójt Gminy Adam Pałys:
- Fundusz Dróg Samorządowych da większe możliwości budowy dróg.
- Na pytania zgłoszone pod adresem sprawozdań udzieli odpowiedzi pisemnej.
- Nie słyszał, aby podczas prac ziemnych na ul. Kościuszki odkopana została studnia.      
  Sprawę wyjaśni.
- Nawiązał kontakt ze specjalistą z zakresu gospodarki drzewostanem i przy jego pomocy 
wystosuje list intencyjny z pytaniami  dotyczącymi prawidłowości dokonywanej wycinki. 
Nadleśnictwo twierdzi, że prace są prowadzone zgodnie z planem wyrębów.
- Zmiana mpzp Solca-Zdroju nie została jeszcze rozpoczęta. Procedura wymaga , aby w 
pierwszej kolejności dokonać zmiany studium zagospodarowania przestrzennego.
- Wystąpił z pismem do przychodni o przedłożenie wyjaśnień dotyczących odmowy 
udzielenia pomocy lekarskiej. Są nieścisłości pomiędzy faktami przedstawionymi na sesji a 
otrzymaną odpowiedzią.
- Operat uzdrowiskowy nie został jeszcze uzgodniony.
- Przeanalizuje utworzenie rady biznesu .
Sekretarz Gminy Artur Cygan:
- Wyjaśnił, że informację  dot. wysokości środków na drogi uzyskał na spotkaniu w sprawie 
funduszu dróg samorządowych.
- Regulaminy znajdujące się na stronie BIP są zaktualizowane.  Statut gminy, dla 
przejrzystości zapisów będzie ujednolicony.
Sołtys Czesław Zeliasz:
- Czy będzie poszerzony pas drogowy od szkoły w kierunku mostu?
- Założyć oświetlenie w stronę Zborowa.
Radny Marian Mastaliński:



- Poprawić bezpieczeństwo na drodze Zborów – Kików poprzez jej oświetlenie i ewentualne 
poszerzenie pasa drogowego.
Zdaniem radnego Grzegorza Lasaka , może  uchylenie dotychczasowego planu  
zagospodarowania przestrzennego ułatwi mieszkańcom realizowanie swoich inwestycji .
W nawiązaniu do powyższego Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że w strefie uzdrowiskowej A 
posiadanie planu przestrzennego zagospodarowania jest obowiązkowe. Uważa, że 
dotychczasowy plan należy rozszerzyć.
Sekretarz Artur Cygan wyjaśnił sprawę budowy sieci internetowej w Świniarach. 
             Ad.9. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  
Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia V Sesji Rady Gminy Solec-
Zdrój.

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady
Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek
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